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Protokół 2/19 
z posiedzenia Komisji Rodziny, Sportu i Zdrowia 

w dniu  17 grudnia 2019 roku 
    

Na ogólną liczbę 9 członków Komisji w posiedzeniu wzięło udział 6 zgodnie  
z listą obecności. 

Nie uczestniczyli: 

- Radny Tadeusz Kowalewski 

- Radny Andrzej Podsiadło 

- Radna Edyta Śledziewska 

Obrady otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski. 
Zapoznając się z listą obecności stwierdził prawomocność posiedzenia, powitał 
zebranych, poprosił o uwagi  do proponowanego porządku obrad. Następnie 
zaproponował wprowadzenie  punktu 2: „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
Statutu Domu Pomocy Społecznej w Łomży – druk nr 318,318 A” 

Komisja nie zgłosiła więcej uwag i przyjęła następujący porządek dzienny: 

1. Przyjęcie protokołu nr 1/19 z dnia 26 listopada 2019 roku. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej  

w Łomży – druk nr 318,318 A 

3. Informacja o działalności Rad Społecznych - druk nr 310 

4. Informacja na temat funkcjonowania Budżetu Obywatelskiego 2019 – druk nr 311 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w gminnym programie osłonowym 
w zakresie pomocy finansowej na zakup leków dla mieszkańców Miasta Łomża na lata 
2018-2020 – druk nr  315, 315A 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Łomżyńskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na 2020 rok – druk 
nr 313, 313A 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok  
w działach merytorycznie podległych Komisji – druk nr 312, 312A  

8. Informacja na temat mieszkalnictwa socjalnego -  stan aktualny i perspektywy, 
budowa budynku komunalnego. 

9. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Ad. 1 

Przyjęcie protokołu nr 1/19 z dnia 26 listopada 2019 roku. 

Komisja przyjęła protokół nr 1/19 z dnia 26 listopada 2019 roku bez uwag. 

Ad. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej  
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w Łomży – druk nr 318,318 A 

Pan Krzysztof Jankowski – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej przedstawił wniosek  
w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej w Łomży, zgodnie z drukiem nr 318,318 
A, w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski  poprosił o wyjaśnienie, czy za 

klientem  idą pieniądze. 

Pan Krzysztof Jankowski – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej  stwierdził, że tak za 
osobą idą pieniądze. Do opłaty zobligowana jest rodzina, ale z reguły jest tak, że nie 
dokłada, bo nie ma środków i wtedy to „spada” na konto gminy. Odnosząc się do 
projektu uchwały stwierdził, że będzie skutkowała tym, że będą mogli przyjmować 
osoby dorosłe, po 30 roku życia i do tej pory były same dziewczyny i kobiety, natomiast 
teraz jest to tak zrobione, przewidywane, że będą mężczyźni.  

Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski  zamknął dyskusję. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  
i wstrzymujących się  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Statutu 
Domu Pomocy Społecznej w Łomży.  

Pan Krzysztof Jankowski – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej   podziękował radnym 
i Pani Skarbnik, że co się dzieje z budynkiem DPS, bo wreszcie udało się go 
odrestaurować i ma nadzieję, że będzie im dosyć długo służył. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski  podziękował Dyrektorowi, bo jest 
to w pewnym seansie jego zasługa, bo też zabiegał o to, żeby tak się działo. 

Ad. 3 

Informacja o działalności Rad Społecznych - druk nr 310 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski   poprosił o pytania. 

Komisja nie zgłosiła pytań. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  
i wstrzymujących się przejęła informacje o działalności Rad Społecznych: 
Młodzieżowej Rady Miejskiej, Łomżyńskiej Rady Seniorów, Łomżyńskiej Społecznej 
Rady ds. Osób z Niepełnosprawnością, Łomżyńskiej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego. 

Ad. 4 

Informacja na temat funkcjonowania Budżetu Obywatelskiego 2019 – druk nr 311 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski   otworzył dyskusję. 

Radny Piotr Serdyński poprosił o informacje na jakim etapie jest praca nad zmianą 

koncepcji funkcjonowania budżetu obywatelskiego, bo mówi się o nowej formule,  

że ma być inny podział, ma być więcej środków na mniejsze projekty, mają być 

ogólnomiejskie. 

Pani Ewa Sznejder - p.o. Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Inicjatyw Społecznych 

wyjaśniła, że są takie pomysły i propozycje. Odbyło się spotkanie podczas którego 

zebrali te wszystkie pomysły. Rady osiedlowe miały się jeszcze zastanowić, 

przemyśleć to, co było na spotkaniu i zająć stanowisko. Spotkanie mają 8 stycznia.  
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Ma nadzieję, że wówczas naniosą zmiany w budżecie obywatelskim, tak żeby  

w styczniu to trafiło pod obrady Rady Miejskiej. Jak będzie trzeba, to jeszcze mają 

czas do lutego, ale to jest ten czas kiedy muszą podjąć decyzję, żeby nowy budżet 

poszedł na nowych zasadach. 

Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 

Komisja w wyniku głosowania 5 głosami za, przy 1 głosie przeciw i  braku 

wstrzymujących się przejęła informację na temat funkcjonowania Budżetu 

Obywatelskiego 2019. 

 

Ad. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w gminnym programie osłonowym 
w zakresie pomocy finansowej na zakup leków dla mieszkańców Miasta Łomża na lata 
2018-2020 – druk nr  315, 315A 

Pan Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS przedstawił wniosek w sprawie zmian  
w gminnym programie osłonowym w zakresie pomocy finansowej na zakup leków dla 
mieszkańców Miasta Łomża na lata 2018-2020 zgodnie z  drukiem nr  315, 315A,  
w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski   poprosił o pytania. 

Komisja nie zgłosiła pytań. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski  zamknął dyskusję. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się  pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie zmian  

w gminnym programie osłonowym w zakresie pomocy finansowej na zakup leków dla 

mieszkańców Miasta Łomża na lata 2018-2020. 

 

 

Ad. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Łomżyńskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na 2020 rok – druk 
nr 313, 313A 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski poinformował, że do Komisji 
wpłynęło wniosek Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
o rozszerzenie zapisu punktu V „Priorytetowe zadania do realizacji w 2020 roku 
wynikające z diagnozy i wniosków” podpunktu 7 poprzez dodanie zdania: 
„Ograniczenie dostępności do alkoholu powinno odbywać się przy uwzględnieniu 
wielkości Miasta, jego układu przestrzennego, ze szczególnym uwzględnieniem 
kierunków jego rozbudowy oraz rejonów Miasta o zwiększonym ryzyku występowania 
negatywnych skutków używania alkoholu” (pismo w załączeniu do protokołu).  Poprosił 
Pana Roberta Grzymałę – Przewodniczącego MKRPA o rozwinięcie wniosku. 

Pana Roberta Grzymałę – Przewodniczącego MKRPA  wyjaśnił, że to jest drobna 
zamiana. Nie było to sprecyzowane szczegółowo, było rozmyte. Nie wiadomo było jak 
odnosić się do tego. Teraz to jest sprecyzowane, w zależności od potrzeb można to 
zmniejszać, zwiększać.  
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Radny Zbigniew Prosiński poprosił o wyjaśnienie czy ustawa tego nie precyzuje. 

Pana Roberta Grzymałę – Przewodniczącego MKRPA stwierdził, że ustawa nie 
określa szczegółowo. 

 Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski poddał pod głosowanie wniosek 
Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o rozszerzenie zapisu 
punktu V „Priorytetowe zadania do realizacji w 2020 roku wynikające z diagnozy  
i wniosków” podpunktu 7 poprzez dodanie zdania:  

„Ograniczenie dostępności do alkoholu powinno odbywać się przy uwzględnieniu 
wielkości Miasta, jego układu przestrzennego, ze szczególnym uwzględnieniem 
kierunków jego rozbudowy oraz rejonów Miasta o zwiększonym ryzyku występowania 
negatywnych skutków używania alkoholu”.   

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się przyjęła wniosek.  

Komisja w wyniku głosowania 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i 1 

wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Łomżyńskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Innych 

Uzależnień na 2020 rok wraz z przyjętym wnioskiem. 

 

Ad. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok   
w działach merytorycznie podległych Komisji – druk nr 312, 312A 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta przedstawiła wniosek  w sprawie zmian  
w budżecie miasta na 2019 rok  w działach merytorycznie podległych Komisji, zgodnie 
z drukiem nr 312, 312A, w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski  otworzył dyskusję. 

Komisja nie zgłosiła pytań. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski  zamknął dyskusję. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2019 rok  w działach merytorycznie podległych Komisji. 

 

Ad. 8 

Informacja na temat mieszkalnictwa socjalnego -  stan aktualny i perspektywy, budowa 
budynku komunalnego. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski poprosił o przedstawienie 
informacji Panią Beatę Jagielak - Dardzińską – Naczelnik  Wydziału Spraw 
Społecznych i Zdrowia. 

Pani Beata Jagielak - Dardzińska – Naczelnik  Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 
poinformowała, że od kwietnia tego roku nastąpiły zmiany w ustawie o mieszkaniowym 
zasobie gminy, nie ma już pojęcia lokalu socjalnego, tylko jest tzw. najem socjalny, 
 i w związku z tym podejmowali Państwo radni uchwalę o zmianie naszego programu. 
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Zmiana jest taka, że w zasadzie każdy lokal może  być objęty najmem socjalnym,  
bo do tej pory trzeba było przekształcać lokale w lokale socjalne, żeby te lokale 
przydzielić komuś. Na dzień dzisiejszy mamy budynek socjalny przy ulicy Kamiennej, 
tam jest 56 lokali zasiedlonych. Ogólnie na 6 grudnia mamy 105 lokali socjalnych  
i wszystkie lokale są zasiedlone, a oczekujących osób w związku z wyrokami, albo 
brakiem mieszkania jest 114, wiec  trzeba by było 2,3 budynki, żeby budownictwo 
socjalne zaspokoić.  

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta zwróciła uwagę, że jak odzyskujemy 
mieszkania komunalne można je od razu zasiedlić jako socjalne, nie musimy tego 
przekształcać. 

Radny Stanisław Oszkinis  stwierdził, że szkoda, że nie ma Prezydenta, bo chciał 
zapytać czy są jakieś plany na budownictwo mieszkaniowe w Łomży. Dodał, że muszą 
coś z tym zrobić, muszą ruszyć budownictwo mieszkaniowe, jeśli tego nie ruszą jest 
tragedia. 

Radny Piotr Serdyński poprosił o wyjaśnienie co z kamienicami przy Wojska Polskiego. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski stwierdził, że jeśli nie wiadomo  
o co chodzi to chodzi o pieniądze, bo jeśli chcemy budować mieszkania socjalne,  
to potrzebne mam pieniądze.  Poprosił Panią Skarbik o wyjaśnienie jakie są 
perspektywy takiego budownictwa. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta stwierdziła, że Prezydenci rozmawiają na ten 
temat, są jakieś pomysły.  

Radny Stanisław Oszkinis  stwierdził, że „podrzucał pomysł” Panu Prezydentowi, bo 
jest problem z terenem pod budownictwo i do Pana Prezydenta zgłosiło się wojsko a 
ma się rozwijać tutaj w Łomży i chcieliby też swoim żołnierzom zabezpieczyć jakieś 
mieszkania. Nie ma tyle terenu, żeby postawić dwa bloki,  więc podrzucił pomysł, żeby 
może do góry ten blok pociągnąć i do spółki z wojskiem można by było taką inwestycję 
przeprowadzić. 

Więcej pytań Komisja nie zgłosiła. 

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski zamknął dyskusje i stwierdził, że 
Komisja informację przyjęła. 

Ad.9  
Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Mariusz Traka zwrócił uwagę, że na boisko na ul. Rybaki w budżecie na 
przyszły rok  została zdjęta kwota. Poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie czy ona była 
zdejmowana raz i teraz drugi raz. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta stwierdziła, że trochę zostały uszczuplone 
środki, nie zdjęte zadanie, ponieważ nie wiedzą ile tak naprawdę ile będzie 
kosztowało. 

Radny Mariusz Traka zwrócił uwagę, że w nowym WPF jest 1,4 mln zł na całe zadanie, 
a na przyszły rok jest zapis 900 tys. zł. 

Radny Zbigniew Prosiński poprosił o wyjaśnienie do kiedy dokumentacja jest ważna, 

bo już przynajmniej dwa lata temu prawdopodobnie została opracowana. 

Pani Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta stwierdziła, że wniosek jest złożony na to 

zadanie, czekają na decyzję ministerstwa. Nie wie kiedy będzie ta decyzja. 
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Ministerstwo ma termin do maja, w związku z tym, że nie mają jakby przetargu 

rozstrzygniętego, i nie wie czy jest ogłoszony na to zadanie, pewnie nie, a zachodziła 

potrzeba zabezpieczenia na innym zadaniu, więc po prostu z tego zadania na razie 

uszczuplili trochę środków, co nie znaczy, że to zadanie nie będzie realizowane, 

będzie. Nie wiedzą kiedy ten minister zdecyduje, na pewno samych nas nie stać, żeby 

z własnych środków w całości wybudować to boisko, w związku z tym będą się ubiegać 

o dofinansowanie. W momencie kiedy je uzyskają uzupełnią środki, bo wiedzą, że po 

rozliczeniu budżetu zawsze jakieś wolne środki zostają i będzie można zaangażować.  

Przewodniczący Komisji – radny Andrzej Wojtkowski  poinformował, że do Komisji 

wpłynęło pismo od Przewodniczącego z prośbą o przedłożenie do końca stycznia 2020 

roku propozycji tematów sesji w poszczególnych miesiącach. Poprosił członków 

Komisji, naczelników i dyrektorów o zgłaszanie propozycji tematów do Plany Pracy na 

2020 rok i tematów na sesję. 

Więcej spraw Komisja nie zgłosiła. 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego Przewodniczący obrad 
zamknął posiedzenie komisji.  

 
 
           Przewodniczący Komisji                                        

       Komisji Rodziny, Sportu i Zdrowia 
 
 
                Andrzej Wojtkowski                                                          
 

 

 

Protokołowała:  

Izabela Jankiewicz       

 


